
Referat for Generalforsamling 26. Marts 2023 – Vissenbjerg Terrarium (konfirmandstue) 
Nordisk Herpetologisk Forening 

1. Valg af dirigent

Bestyrelsen peger på Helle Frank – enstemmigt vedtaget 

Generalforsamlingen erklæres lovligt indkaldt og kan afholdes 

2. Valg af stemmetællere, mindst 2
Hans Viborg, Thomas Thomsen

3. Formandens beretning - ved Søren Tang

4. Regnskabet fremlægges til godkendelse - ved Lisa 
Steen
Stefan spørger ind til hvor mange der har valgt fysisk blad, kontra digitalt. 
Claus siger under 30 medlemmer. 
Der spørges ind til økonomien i bladet og porto fra Simon Bomholt. NHF kører på PP aftale host PostNord. Det er i år 
muligt at bestille sit blad på hjemmesiden, bestyrelsen vil på baggrund af dette afveje hvad fremtiden for bladet kan 
være, og fremsætte forslag til næste generalforsamling 2024. 

Lars Skov spørger ind til flere medlemskabstyper. Bestyrelsen svarer at dette bestemt er noget vi ønsker at tilbyde 
igen, der er dog et ønske om at økonomi/betalingsystemet fungere optimalt før end der udvides med muligheder 
ifbm. Medlemskabstyper muligheder. 

5. Indkomne forslag

Forslag fra bestyrelsen: 
§10, stk. 3
Såfremt foreningen opløses, bestemmer generalforsamlingen, hvortil foreningens midler skal anvendes.

Ændres til: 
§10, stk. 3
Såfremt foreningen opløses, skal foreningens midler anvendes indenfor de i §2 nævnte interesseområder.

Motivering: 
Grunden til denne ændring er såre simpel, der er flere fonde som vi ikke kan søge, hvis benævnte § beholder sin 
nuværende ordlyd, og da vi i fremtiden vil søge flere midler den vej igennem, ønsker vi at gøre udvalget af fonde i 
hvilke vi kan søge større. 
Vi håber at se rigtig mange af Jer til Generalforsamlingen. 

Med venlig hilsen 
Bestyrelsen i NHF 
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Forsamlingen ønsker at se §2, denne fremvises på skærmen for forsamlingen. 

§ 2
1. Foreningens formål er at fremme interessen for og kendskabet til padder og krybdyr.
2. Der lægges vægt på at fremme terrariehobbyen. Dette formål søges nået gennem mødeaftener, udstillinger og
ekskursioner, samt at søge indflydelse ved relevante myndigheder.
3. Foreningen vil inden for sit interesseområde virke for bevarelse og beskyttelse af truede arter, bestande og biotoper.
4. Medlemmerne skal overholde gældende lovgivning, som har en dyreværns- eller fredningsmæssig relation til import,
handel og hold af krybdyr og padder. Overtrædelse af gældende lovgivning kan medføre eksklusion af foreningen.

Enstemmigt vedtaget 

6. Valg:

Formand: Søren Nøhr Tang – modtager genvalg 

Øvrige bestyrelsesmedlemmer: 
Søren Nøhr Tang (på valg – opstiller som formand, ellers som bestyrelsesmedlem) – valgt (som formand) 

Claus Wandborg (på valg – modtager genvalg) - valgt 
Peter Jensen (på valg – modtager genvalg) - valgt 

Lisa Steen (ikke på valg) 
Christian Raavig (ikke på valg) 
Heidi Meldgaard Jensen(ikke på valg) 
Valdemar Egelund Jørgensen (ikke på valg) 

Suppleanter: opstilles og vælges på dagen 
Jan Dahl Sørensen (nuværende) - valgt 
Hans Viborg (opstillet på dagen) - valgt 

Revisorer: opstilles og vælges på dagen 

Kasper Thomsen (nuværende) - modtager valg - valgt 
EY Danmark (nuværende) – modtager valg - valgt 

7. Eventuelt:
Evt. er åbent punkt uden for referat.

Referent: Christian Raavig 
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Formandsberetning Nordisk Herpetologisk Forening 2022 
 

Året 2022 har båret præg af mange nye tiltag. Det har været undertegnedes første år som formand og jeg 
er enormt tilfreds med det arbejde vi nået i det forgangne år.  

En stor tak til Christian Raavig for at have banet vejen for det arbejde vi udfører på nuværende tidspunkt. 
Tak til den siddende bestyrelse for at bidrage med kontinuitet og god arbejdsmoral.  

Vi startede bestyrelsesåret ud med løgfrø tur i Nordjylland, desværre uden den store tilslutning i foråret. 
Løvfrø turene var velbesøgt og en god succes. Vi kommer til at køre disse ture som faste ture hver år 
fremover. To løgfrø ture, en forår en efterår, en tur efter løvfrø i maj/juni. Derudover håber vi på at 
kunne planlægge enkelte feltture som planlægges år for år. Vi havde ligeledes et foredrag i Randers 
Regnskov med Asser, dette var desværre dårligt besøgt i forhold til det antal personer der havde tilmeldt 
sig. Vi afholdt sidste år i august et sommersymposium med både udenlandske og danske talere. Dette 
arrangement var en kæmpe succes med 55 deltagere. Dette har fået os til at arrangere endnu et 
symposium i år. Noget vi glæder os til at præsentere.  

Det meste af vores efterår gik med at arbejde mod positivlister. Vi har haft to møder med Dyrenes 
Beskyttelse. Vi har indset, at vi ikke bliver enige med Dyrenes Beskyttelse om indførelsen af positivlister 
og har derfor søgt andre områder vi kan samarbejde om. Vi vil gerne holde en nær kontakt til Dyrenes 
Beskyttelse for både at vide, hvad de arbejder på, men også for at vise, at vi ikke bare giver op.  

Vi har skrevet til Jacob Jensen, vi har skrevet til Dansk Dyrlæge Forening og flere andre for at vise vores 
utilfredshed. Tilbagemeldingen fra ministeriet har været positiv og vores indtryk er at der ikke arbejdes 
på positivlister på nuværende tidspunkt fra ministeriets side af.  

Det betyder dog ikke, at vi lader arbejdet ligge. Der foregår meget rundt om i Europa. Der arbejdes på 
positivlister i England, Skotland, Italien, Østrig, og Spanien. Vi har derfor meldt NHF ind som forening i 
BNA. BNA er en Tysk paraply organisation og en af eller måske den eneste organisation der laver lobby 
arbejde for vores felt i EU. Vi betaler ca. 2 euro pr. medlem til BNA årligt. Et samarbejde vi er glade for at 
være indtrådt i. Vi har allerede holdt flere møder med direktør Martin Singheiser og holder hinanden 
opdateret om situationen både i Tyskland, Danmark og EU.  

Vi har arbejdet på at eksponere vores viden og vores forening nationalt og lokalt. Vi er blevet optaget 
med repræsentanter i det Grønne råd i Randers og Aalborg kommune. Vi er blevet optaget i Artsrådet for 
arter.dk. Vi sidder med i Naturinteressent gruppen for Femern Bælt forbindelsen og har fået flere 
henvendelser om sparring. Heriblandt Amager Fælleds Venner og Danmarks Naturfredningsforening. Vi 
har hjulpet i de tilfælde vi har fundet hensigtsmæssige.  

Sidste år lancerede vi det nye digitale medlemssystem. Vi fik oprettet alle eksisterende medlemmer og 
gav medlemmerne et ekstra år uden betaling. Vi har desværre oplevet en del problemer med systemet og 
det driller fortsat. Vi arbejder på en løsning og en ny betalingsplatform. Vi vil gerne gå over til paypal i 
stedet for stripe.  

Vi har fået endnu flere samarbejdspartnere og nogle er faldet fra.  

Vi håber på at vi i år kan drifte foreningen og at vi kommer til at se en større medlemstilgang og håber at 
vi igen i år kan løfte endnu flere arrangementer for medlemmer og interesserede.  

Tak for tilliden og jeg vil se frem til endnu et år som formand for vores forening.  



Deltagende:

Konstituering: 

Post: Navn: Underskrift 

1) Formand:

2) Næstformand:

3) Kasserer:

4) Bestyrelse:

5) Bestyrelse:

6) Bestyrelse:

7) Bestyrelse:

1) Suppleant:

2) Suppleant:

Dato: 

Konstiturende bestyrelsesmøde og godkendelse af referart samt regnskab

Godkendelse:
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